

Pet.11/100), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/982) as well as of the oral statement⁶⁷ of the special representative, in particular that:

(a) The salaries and working conditions of prison guards are adequate,

(b) The petitioners can attend the evening school for adults in Mogadiscio to which they have free access, outside working hours,

(c) The petitioners' allegation that they have been ill-treated is without foundation,

The Trusteeship Council

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Expresses the hope* that the Administering Authority will consider the possibility of extending in-service training facilities to prison guards;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

441st meeting,
10 July 1952.

531 (XI). Petition from the Somali Youth League, Branch of Afgoi (T/Pet.11/106), concerning Somaliland under Italian administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its eleventh session the petition from the Somali Youth League, Branch of Afgoi (T/Pet.11/106), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/978) as well as of the oral statement⁶⁸ of the special representative, in particular that:

(a) There is a fully equipped infirmary in Afgoi which adequately meets the needs of the population,

(b) There are at present two schools in the district and these facilities will be further improved; in particular, the Administration plans to set up a pilot school for nomad children in the region,

(c) The allegation that fourteen Italians have arbitrarily taken possession of lands in the district is unfounded,

⁶⁷ See document T/C.2/SR.22.

⁶⁸ See documents T/C.2/SR.21 and T/C.2/SR.22.

en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/982), ainsi que de la déclaration verbale⁶⁷ du représentant spécial, d'où il ressort notamment ce qui suit:

a) Les salaires et les conditions de travail des gardes de prison sont satisfaisants,

b) Les pétitionnaires peuvent suivre à Mogadiscio, en dehors des heures de travail, les cours du soir pour adultes auxquels ils ont librement accès,

c) L'allégation des pétitionnaires selon laquelle ils ont fait l'objet de mauvais traitements n'est pas fondée,

Le Conseil de tutelle

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Exprime l'espoir* que l'Autorité chargée de l'administration envisagera la possibilité de faire bénéficier les gardes de prison de la formation professionnelle en cours d'emploi;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

441ème séance,
10 juillet 1952.

531 (XI). Pétition de la Ligue de la jeunesse somalie, section d'Afgoi (T/Pet.11/106), concernant la Somalie sous administration italienne

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa onzième session, la pétition de la Ligue de la jeunesse somalie, section d'Afgoi (T/Pet.11/106), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/978), ainsi que de la déclaration verbale⁶⁸ du représentant spécial, d'où il ressort notamment ce qui suit:

a) Il existe à Afgoi une infirmerie complètement équipée qui suffit aux besoins de la population,

b) Il existe actuellement deux écoles dans le district, et ces services seront encore améliorés; l'Autorité chargée de l'administration envisage notamment de créer une école expérimentale pour les enfants des nomades de la région,

c) L'allégation suivant laquelle quatorze Italiens ont arbitrairement pris possession de terres dans le district n'est pas fondée,

⁶⁷ Voir le document T/C.2/SR.22.

⁶⁸ Voir les documents T/C.2/SR.21 et T/C.2/SR.22.

(d) New land legislation is being drawn up and will be presented to the Territorial Council in the near future,

(e) No discrimination is practised against members of the Somali Youth League in matter of employment,

The Trusteeship Council

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Further draws the attention* of the petitioners to the following recommendation on medical and health services adopted by the Council at its eleventh session:

"The Council, noting that health conditions constitute a serious problem impeding social and economic development, noting that the Administering Authority is drafting plans for the development of medical and health services, noting that the number of physicians had been increased by ten during the year under review, noting that new facilities have been built and that existent ones have been repaired or expanded, expresses the hope that the Administering Authority will present detailed information on these plans in the next annual report.

"The Council, noting the existence of serious dietary deficiencies in certain areas, particularly in the north, recommends that the Administering Authority seek assistance and advice from the World Health Organization, the Food and Agriculture Organization and the United Nations International Children's Emergency Fund in the study and treatment of these problems.";

3. *Expresses the hope* that the Administering Authority will implement without delay its plan to improve the educational facilities of the Afgoi region;

4. *Further expresses the hope* that the United Nations Economic, Scientific and Cultural Organization will co-operate to the fullest extent with the Administering Authority with a view to instituting a basic education programme for the nomadic population;

5. *Notes with satisfaction* that the Administering Authority contemplates enacting new land legislation for the Territory;

6. *Urges* the Administering Authority to exercise the utmost caution in the matter of land leases pending the enactment of this legislation;

7. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

441st meeting,
10 July 1952.

532 (XI). Petition from Mr. Farah Mohamed Osman and others (T/Pet.11/107) concerning Somaliland under Italian administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

d) Une nouvelle législation foncière est actuellement en cours d'élaboration et sera présentée dans un proche avenir au Conseil territorial,

e) Les membres de la Ligue de la jeunesse somalie ne font l'objet d'aucun traitement discriminatoire en matière d'emploi,

Le Conseil de tutelle

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Attire en outre l'attention* des pétitionnaires sur la recommandation suivante que le Conseil a adoptée à sa onzième session au sujet des services médicaux et de santé publique:

"Le Conseil, notant que la situation sanitaire pose un problème sérieux qui entrave les progrès sociaux et économiques, notant que l'Autorité chargée de l'administration prépare un programme en vue du développement des services médicaux et d'hygiène, notant que le nombre des médecins a été augmenté de dix au cours de l'année considérée, notant que de nouvelles installations ont été aménagées et que celles qui existaient ont été réparées ou développées, exprime l'espoir que l'Autorité chargée de l'administration présentera, dans son prochain rapport annuel, des renseignements détaillés au sujet de ces programmes.

"Le Conseil, notant l'existence dans certaines régions d'une sérieuse insuffisance nutritionnelle, particulièrement dans le nord, recommande à l'Autorité chargée de l'administration de demander l'assistance et les conseils de l'Organisation mondiale de la santé, de l'Organisation pour l'alimentation et l'agriculture et du Fonds international de secours à l'enfance en vue d'étudier ces problèmes et d'y remédier";

3. *Exprime l'espoir* que l'Autorité chargée de l'administration appliquera sans délai son plan visant à améliorer les services scolaires de la région d'Afgoi;

4. *Exprime, en outre, l'espoir* que l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture apportera tout son concours à l'Autorité chargée de l'administration en vue d'instituer un programme d'enseignement de base pour la population nomade;

5. *Note avec satisfaction* que l'Autorité chargée de l'administration envisage de promulguer une nouvelle législation foncière pour le Territoire;

6. *Demande instamment* à l'Autorité chargée de l'administration d'user de la plus grande prudence en ce qui concerne les baux relatifs aux terres en attendant la promulgation de cette législation;

7. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

441ème séance,
10 juillet 1952.

532 (XI). Pétition de M. Farah Mohamed Osman et d'autres (T/Pet.11/107) concernant la Somalie sous administration italienne

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,